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24-M: l’hora de la veritat
» Deu candidatures per municipi es disputaran els ajuntaments de Cerdanyola, Barberà i Ripollet 

» Onze candidats revaliden el seu lideratge al capdavant de les seves respectives formacions polítiques

Divendres passat va començar la
campanya electoral per a les
eleccions municipals del 24 de
maig amb els pronòstics més
difícils dels darrers anys. De fet,
tots els partits coincideixen a
dir que hi haurà uns resultats
molt atomitzats i que els pactes
entre les diferents formacions
marcaran els governs dels prò-
xims quatre anys.

Tant a Cerdanyola com a Bar-
berà i Ripollet es presenten un to-
tal de deu candidatures a cada
municipi, algunes de les quals
confien novament en els mateixos
candidats de les eleccions del
2011. En el cas de Cerdanyola, el
PSC es torna a encomanar a Car-

me Carmona, el PP a Manuel
Buenaño, ERC a Helena Solà,
Compromís per Cerdanyola a
Carles Escolà i Gent per Bellate-
rra a Ramon Andreu. Les novetats
les trobem en la coalició d’ICV-
EUiA-MES, que presenta com a

cap de llista Jordi Miró, i en CiU,
que aposta per Josep Grau. A més,
s’incorpora una nova candidatu-
ra, el Partit dels Emprenedors de
Cerdanyola, amb Manuela Ortu-
ño al capdavant.

En el cas de Barberà, repetei-
xen com a caps de llista Ana del
Frago (PSC), Silvia Fuster (PCPB)
i Jaime Fernández (PP). Com a
novetat, ICV-EUiA suma les for-
ces de Pirates de Catalunya i Can-
viem Barberà, sota el paraigua de
Recuperem Barberà, amb José
Luis Rivera al capdavant. CiU i
ERC canvien d’alcaldables i apos-
ten per Maria Teresa Colomé i
Pere Pubill, respectivament. Ciu-
tadans aterra per primer cop a
Barberà amb Francisco Delgado
com a candidat, l’Esquerra Alter-
nativa s’uneix a la CUP sota el nom
de Junts per Barberà i amb Fabià
Díaz com a alcaldable i apareix el
nou partit Era Ciudadana, amb
David Muñoz al capdavant. 

A Ripollet, el seu alcalde,
Juan Parralejo, torna a encap-
çalar la candidatura del PSC.
També ho fan Xavier Peñarando

de CiU i Víctor Diéguez del PP.
Les novetats en aquest municipi
arriben amb l’aparició de Deci-
dim Ripollet, que aglutina COP-
CpR, Podem i Procés Consti-
tuent, entre altres. Aquesta for-
mació està liderada per Josep

Maria Osuna, actual regidor de
COP-CpR. Per la seva banda,
ICV i EUiA només s’han man-
tingut juntes durant una legisla-
tura i enguany Valentí Nieto ce-
deix el lideratge a Ramon Mar-

tos a ICV i Pablo López es posa al
capdavant d’EUiA.

Pel que fa a les propostes
dels diferents candidats, els par-
tits que actualment estan a l’o-
posició a Barberà aposten per
abaixar els sous dels polítics i
augmentar la participació ciu-
tadana. L’actual oposició de Ri-
pollet, en canvi, vol fer millores
per acabar amb els problemes
derivats de la crisi, mentre que
a Cerdanyola aposten pels drets
socials i la lluita contra la co-
rrupció.

Per altra banda, a l’entrevis-
ta que publica avui Línia Vallès,
l’alcaldessa de Cerdanyola, Car-
me Carmona, es mostra satisfe-
ta amb la feina feta, afirma que
el municipi “necessita fets, no pa-
raules” i afegeix que, si revalida
l’alcaldia, seguirà treballant “per
les persones amb honestedat”.

Pamela Martínez
VALLÈS OCCIDENTAL

El compte enrere per a les eleccions municipals del 24 de maig ja ha començat. Foto: Arxiu

Els diferents partits

coincideixen a dir

que els resultats 

seran atomitzats

S’aposta pels drets

socials, el final de la

crisi i la participació

ciutadana
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Vet aquí, que s’ha desfermat una
allau de pasteres que travessen la
Mediterrània, fugint de la mi-
sèria i la desesperació de no
veure un millor futur possible.
Grècia i Itàlia són els estats que,
amb més impotència, viuen
aquesta contínua arribada de
pasteres amb molts joves, dones
embarassades i criatures amun-
tegats en embarcacions sense les
mínimes garanties de poder fer
la travessa sense cap ensurt i tot
sovint amb problemes de segu-
retat entre els mateixos embar-
cats i arribant amb greus pro-
blemes de manca de beguda i
aliments, no diguem higièni-
ques. Europa, una vegada més,
ha fet l’orni davant d’un greu
problema humanitari, amb mi-
lers de cossos negats a les aigües
del nostre dissortat mar. 

Quina hipocresia! Hi ha di-
ners per salvar els bancs –i el res-
cat d’estats de rebot–, amb mi-
lers de milions, i no n’hi ha per
ajudar a uns desgraciats que en la
seva desesperació, sense pensar-
s’ho ni una mica, desafiant el pe-
rill d’una travessa perillosíssima
i amb una arribada carregada
d’incògnites, emprenen l’aven-
tura amb l’esperança d’un futur
segur que molt dur, però molt
millor que no el que estan vivint
als seus països. També entren en
aquest terrible joc d’interessos
les màfies que s’encarreguen de
transportar a canvi d’importants
quantitats de diners, explotant la
desesperació dels que volen mar-
xar i arruïnant les famílies que
recapten diners per enviar al seu
parent a la “terra promesa”. 

Al pas que anem a la Medi-
terrània acabarem anomenant-
la “Mare Sinistrum”

4Mare sinistrum
per Jordi Lleal

4Madres
per David Creus

A hores d’ara ja ens trobem a
menys d’un mes per a les elec-
cions municipals, les eleccions
transversals i territorials per
excel·lència, però que enguany
poden representar –haurien de
representar– una primera vol-
ta de les eleccions plebiscitàries,
una preparació per al gran com-
bat democràtic del 27-S. De fet,
el 9 de maig –dia en què s’inicia
oficialment la campanya de les
municipals del 24M– comença
una carrera “contrarellotge” de
quatre mesos de molta intensi-
tat política. 

Les municipals del 24 de
maig tindran lloc en un moment
en què cal que ens repolititzem
i adquirim més consciència –so-
cial i nacional–. Molts dels pro-
blemes dels nostres pobles, viles
i ciutats no es podran resoldre
satisfactòriament si la política, en
majúscules, no pren una altra di-
mensió; un caire transformador,
sempre tenint en compte que el
24M exercirem un doble vot: pel
territori –per la nostra localitat–
i per al país català en el seu con-
junt. Per altra banda, el 24M
també estarem votant el que jo
anomeno les institucions terri-
torials intermèdies; és a dir, els
consells comarcals i les diputa-
cions. Les eleccions municipals
del 24 de maig no deixen de re-
presentar una altra oportunitat
per exercir la nostra sobirania

política.  Aquestes haurien de ser
les eleccions de la primavera
catalana, uns comicis que ens
tornin a mobilitzar de debò i, al-
hora, que puguem respondre
als reptes de la política de pro-
ximitat. Les municipals també
són unes eleccions molt geo-
gràfiques i complicades de ges-
tionar; en cada un del 947 mu-
nicipis de Catalunya s’ha de
plantejar una campanya diferent
i, a vegades, resulta difícil com-
putar-ne els resultats i fer-ne una
anàlisi acurada. En qualsevol
cas, sí que és important d’es-
mentar que en aquestes elec-
cions caldria sancionar, pena-
litzar les llistes i els candidats
sense vinculació amb els muni-
cipis. És lleig presentar-se a la
ciutadania, en la festa de la de-
mocràcia d’una forma fraudu-
lenta, sense respecte pels mu-
nicipis que vols representar, no-
més per interès electoral.

En síntesi, en aquesta pre-
campanya del 24M ja es pot dir
que, de nou, ens dirigim vers
una campanya permanent
molt dura. Caldrà estar prepa-
rats i, sobretot, caldrà fer un
gran esforç, de sacrifici perso-
nal i col·lectiu, per compro-
metre’s per lluitar per millorar
la situació social i nacional. El
24M pot començar una nova
primavera catalana: depèn de
tots nosaltres.

per Josep Loste

4El 24M i la primavera catalana

Mi corazón se siente tan agra-
decido que tiene muy claro que
donde no puedo fallar como
hijo es en comprender que un
‘Te quiero’ os debe ser dicho los
365 días del año. Vuestro amor
hacia nosotros es incondicional
y lo lucháis con uñas y dientes
seamos como seamos. Lucháis
por nosotros con las palabras
que solo es capaz de escribir y
sentir vuestro corazón, sois ver-
daderas princesas de un cuen-
to en el que siempre venís a nu-
estro rescate.

Nunca nos dejáis solos
mientras recorremos  ese viaje
muchas veces tortuoso por nu-
estra conducta de hijos, de
amarnos por habernos parido y
hacernos sentir que somos la
parte más importante de vues-
tras vidas.  Pase lo que nos pase
siempre sabemos que vuestro
amor viene a nuestro rescate, tú,

mamá, mi mamá, sé que te hec-
ho sufrir con mi sordera cuan-
do mirabas de ayudarme a des-
cubrir lo que tú con tanto amor
me diste y llamamos vida. Siem-
pre estás cerca y recordándome
que no todo el mundo es bueno. 

Te quiero, es incondicional
los 365 días del año, hoy que luc-
has por ti misma y papá, no te
quiero más que ayer ni te quie-
ro menos que mañana, eres mi
heroína y mi amor no crece a
diario hacia tu persona.  Es tan-
to el agradecimiento que tengo
hacia tu persona por quererme
tanto que no tengo más espacio
en mi corazón para amarte más
de lo que te amo. Todo mi co-
razón es tuyo, y mi admiración
a tu fuerza y valentía es absolu-
ta y extensiva a todas las madres
que compondréis que como hi-
jos no seamos perfectos. Gracias
Mamás.

@Mariona_Ferrer: Les diferències au-
tonòmiques de despesa per habitant en
educació i sanitat són d'un 60%. Catalunya
està per sota de la mitjana.

@DeClaseBaja: Pero Mariano Rajoy, para
las fotos corriendo a esas velocidades usa
una opturación de 1/125 o te saldrán movi-
das, membrillo mío.

#EnCampanya

@CarlesMundo: Comença la campanya i
el PP torna a fer servir la llengua catalana
com a arma electoral. Han de demostrar
que són més intolerants que C's.

#PerSotaDeLaMitjana #VidaSana
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Tancaran l’escola bressol 
La Gespa a finals d’aquest curs
» L’Ajuntament de Cerdanyola, el Claustre de la UAB i 1.600 persones

s’havien posicionat en contra del tancament de la llar d’infants

Condemnen els cinc monitors
encausats per Can Vies

CULTURA4Els cinc monitors de
l’Esplai Cupli han estat condem-
nats a un any i mig de presó pels
aldarulls que es van produir el 29
de maig de l’any passat al barri de
Sants de Barcelona durant els ac-
tes de protesta en contra del des-
allotjament de Can Vies. 

El magistrat els ha aplicat la
pena mínima prevista per dos de-
lictes, en contra del criteri de la
Fiscalia, la qual els demanava gai-
rebé sis anys de presó: tres anys
i 10 mesos pel delicte d’atemptat
contra l’autoritat i dos anys més
pel de desordres públics. En con-
cret, per haver llençat pedres “ti-
pus llambordes” i ampolles de vi-

dre als antiavalots dels Mossos i
haver creuat contenidors al mig
del carrer, uns fets que els con-
demnats sempre han negat. 

De fet, el president d’Esplais
Catalans, Rai Carreras, creu que
els cinc cerdanyolencs són sim-
ples caps de turc i lamenta que el
jutge només hagi tingut en comp-
te la versió de la policia.

Amb tot, de res han servit les
mobilitzacions de Solidaritat
Cerdanyolenca per demanar
l’absolució dels cinc monitors o
la pròpia moció de l’Ajunta-
ment de Cerdanyola exigint que
prevalgués la presumpció d’in-
nocència en el judici.

Cap candidat d’Unió  
a les llistes de CiU Cerdanyola
POLÍTICA4CiU Cerdanyola no
compta amb cap candidat d’U-
nió Democràtica de Catalunya
(UDC) a la seva llista per a les
eleccions municipals. Fa uns
dies es va presentar la candida-
tura convergent, que inclou un
total de 12 independents.

El desembre passat, els
membres d’UDC ja van mostrar
el seu desacord en l’elecció de
Josep Grau com a alcaldable
de CiU, perquè consideraven
que li mancava “trajectòria po-
lítica i sintonia contrastable
amb els valors morals i socials
que es defensen des d’UDC”. Ara

aquest desacord s’ha traduït en
l’absència dels candidats unio-
nistes a les llistes convergents.

Grau assegura que la llista de
CiU Cerdanyola és “valenta”,
perquè s’obre a persones inde-
pendents que “combreguen amb
la filosofia socialdemòcrata, li-
beral i progressista” per aportar
més transparència i idees noves.

Segons l’alcaldable de CiU, la
seva candidatura és l’única que
pot aconseguir la transformació
que Cerdanyola necessita i re-
marca que lluitaran per tenir un
Ajuntament “més obert, parti-
cipatiu, social i comunicatiu”.

De res han servit les 1.600 signa-
tures presentades per l’AMPA o el
suport de l’Ajuntament de Cer-
danyola i del Claustre de la UAB.
L’escola bressol La Gespa, on la ma-
jor part dels infants són cerdanyo-
lencs, no obrirà les seves portes a
partir del setembre. Així ho ha de-
cidit el Consell de govern de la
UAB,  per 29 vots a favor, 16 en con-
tra i dues abstencions. Per com-
pensar el tancament, el Consell de
govern de la UAB ha aprovat un
conveni perquè La Llar d’en Pitus
sigui el centre responsable d’oferir
el servei d’educació a la infància.
Una decisió que no ha agradat
gens als pares i mares de La Gespa.

Des de l’AMPA de La Gespa as-
seguren que és “una decisió espe-

rada, que posa fi a un projecte
educatiu amb 41 anys d’història i el
darrer vestigi en matèria de conci-
liació laboral al campus”.

Per la seva banda, la vicerecto-
ra d’Economia i Organització de la
UAB, Montserrat Farrel, justifica el
tancament del centre per “l’elevat
cost de les obres urgents de reha-
bilitació que s’havien de fer el mes
d’agost”. L’AMPA insisteix que hi
havia alternatives per afrontar la
despesa de l’obra recorrent a sub-
vencions de l’Àrea Metropolitana i
que “els estudis tècnics presentats
pel govern de la UAB no justifiquen
la urgència d’unes obres que es
podrien fer de manera progressiva”.

ACORD AMB LA LLAR D’EN PITUS
Pel que fa al conveni perquè La Llar
d’en Pitus sigui el centre respon-
sable d’oferir el servei d’educació a
la infància, des del govern de la
UAB es defensa que l’acord no re-

presentarà cap cost per a la uni-
versitat. Tot i això, des de l’AMPA
creuen que “es tracta de cedir la
gestió d'un servei públic a mans pri-
vades, sense tenir en compte que es
tracta d’un model educatiu total-
ment diferent i en un espai molt
més reduït”.

El conveni garanteix que l’equip
de mestres provinents de La Gespa
s’incorpori a La Llar d’en Pitus, d’a-
cord amb les necessitats derivades
de la matrícula del curs 2015-2016,
o bé a la Fundació UAB. Des de
l’AMPA diuen que “el cost d’a-
questes treballadores per la UAB
serà més elevat que el que es paga-
va per La Gespa, cosa que demos-
traria que el tancament de La Ges-
pa no respon a raons econòmiques,
sinó al procés de privatització que
es viu al món universitari”. 

L’AMPA ja ha començat a es-
tudiar mesures per recórrer la de-
cisió i no descarta la via judicial.

El Consell de govern de la UAB ha aprovat tancar l’escola bressol La Gespa a partir del pròxim curs. Foto: Línia Vallès

Redacció
CERDANYOLA

Inclusió | El MAC s’obre als sords
Amb l’objectiu de fer cada cop més accessible el Museu d’Art de Cerdanyola-MAC Can Domè-

nech, s’han penjat al seu canal de Youtube uns vídeos realitzats perquè les persones sordes
puguin accedir a la informació de les sales de l’exposició permanent. El director del MAC, Jo-

sep Maria Romero, reconeix que era una de les tasques que el museu tenia pendents.
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El Fantosfreak d’enguany 
bat rècords de participació 

CULTURA4El Festival de Curt-
metratges Fantàstics i Freaks
Fantosfreak ha batut tots els rè-
cords de participació, ja que s’han
presentat 1.130 obres procedents
de 82 països diferents. El direc-
tor del festival, Rafa Dengrà, as-
segura que encara que “fa anys
que es baten els rècords de par-
ticipació, enguany s’han superat
totes les expectatives”. L’any pas-
sat es van presentar a la mostra
un total de 420 obres.

El director de Fantosfreak ad-
met que no s’esperaven aquesta
allau de pel·lícules a concurs i que
ara hauran d’accelerar el treball
per tenir la selecció final al mes de
juny abans de fer-ne la difusió.

Enguany el 78% dels curtme-
tratges presentats procedeixen
de fora de l’estat i hi ha pel·lícules
dels cinc continents i de països
com Nepal, Azerbaidjan i Iran.
Dengrà remarca que estan molt
satisfets amb l’elevada xifra de
públic que assisteix a les projec-
cions del festival al parc del Tu-
ronet i ha anunciat que enguany
es tornaran a oferir actuacions de
grups musicals als quals no po-
den pagar, però si oferir-los l’o-
portunitat de tocar davant un pú-
blic nombrós.

La quinzena edició del festi-
val Fantosfreak de curtmetratges
fantàstics i freaks es farà del 13 al
18 de juliol al parc del Turonet.

Els veïns del carrer Renaixe-
ment volen que es desmantelli
l’antena de telefonia mòbil que
Vodafone volia instal·lar a l’edi-
fici del número 76, així com tots
els altres repetidors que es trobin
prop d’habitatges i equipaments
públics. De moment, l’Ajunta-
ment ja ha paralitzat les obres
d’aquesta antena perquè no dis-

posa dels permisos adients i ha
demanat un informe al Ministe-
ri d’Indústria, Energia i Turisme
amb l’objectiu de “modificar l’or-
denança municipal que regula la
instal·lació d’antenes de telefonia
mòbil” a la ciutat. Un cop arribi
aquest informe, es decretarà la
suspensió de la concessió de lli-
cències per un any. Durant
aquest temps, s’estudiarà l’a-
daptació de l’Ordenança Muni-
cipal i la distribució de les ante-
nes al territori.

La regidora d’urbanisme, Eu-

làlia Mimó, remarca que també
s’ha demanat “l’adhesió al projecte
Gecodit -Pacte local per al des-
envolupament d’antenes de tele-
fonia mòbil- amb la participació
de la Generalitat, l’Ajuntament, les
operadores i els veïns”. Amb
aquesta adhesió es pretén “arribar
a acords de col·locació d’aquestes
infraestructures i fer una reunió
amb la delegació del govern cen-
tral a Catalunya perquè conegui
l’opinió dels diferents veïns”, tro-
bada a la qual també assistirà una
representació veïnal. 

Una imatge de l’edifici on s’havia començat a instal·lar l’antena de telefonia mòbil. Foto: Línia Vallès

Demanen que es desmantelli
l’antena del carrer Renaixement

Redacció
CERDANYOLA
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Carme Carmona / alcaldessa de Cerdanyola i candidata del PSC

A dues setmanes de les eleccions, l’alcaldessa de Cerdanyola i 
candidata del PSC a la reelecció repassa els principals temes de ciutat

i diu que vol seguir treballant per les persones “amb honestedat”.

Entrem a la recta final del
mandat. Està satisfeta d'a-
quests quatre anys al cap-

davant de l'Ajuntament?
Sí, perquè hem acabat complint
els reptes que ens vam marcar a l’i-
nici del mandat i hem pogut acon-
seguir que les finances estiguin en-
dreçades, cosa que permetrà fer
front a altres reptes de futur. 

Creu que deixa una Cerdanyola
millor que la de fa quatre anys?
Sí. Però sobretot deixo una Cer-
danyola que té un full de ruta mar-
cat, que s’ha de seguir construint dia
a dia. I espero tenir el suport de la
majoria de la ciutadania per conti-
nuar treballant i ajudant les perso-
nes que més ho necessiten.

En els darrers mesos hi ha hagut
polèmica amb el crematori. És
segur? 
El projecte del tanatori i el cremato-
ri és absolutament segur, no només
perquè ha estat aprovat per la Ge-
neralitat, sinó perquè des de l’Ajun-
tament  hem afegit condicions que
superen les establertes per qualsevol
llei d’aplicació de l’estat espanyol i su-
periors a les fixades en l’àmbit euro-
peu. Per tant, serà una estructura ne-
cessària, segura i amb les millors
condicions possibles per a la ciutat.

A alguns partits tampoc els aca-
ba d’agradar el Pla de Mobilitat.
És el millor pla que pot tenir Cer-
danyola?
És el pla que ha sortit de la partici-
pació de diferents agents socials de
la ciutat. De moment, només ha
estat aprovat inicialment i ara estem
en la fase de fer propostes per mi-
llorar-lo. El Pla de Mobilitat és una de-

manda històrica dels agents socials,
especialment del món comercial.
Però per descomptat que es pot mi-
llorar, per això abans d’aprovar-lo de-
finitivament hi incorporarem totes les
millores que se’ns estan proposant. 

Un altre tema polèmic és el de
l’antena de telefonia del carrer Re-
naixement, que vostès n'han pa-
ralitzat la col·locació. És perillosa?
No l’hem paralitzat perquè sigui
perillosa. Les antenes s’acullen a
una normativa europea, transpo-
sada a l’estat espanyol, però jo crec
que s’hauria de deixar que els mu-
nicipis fossin els que determinessin
les zones on s’han d’ubicar. Nosaltres
hem demanat al Ministeri que atu-
rés la instal·lació d’aquesta antena
per poder fer una proposta de reu-
bicació i hem negociat amb l’ope-
radora que s’esperi fins a la respos-
ta del Ministeri, que hauria d’arribar
en uns dies.

Creu que tots aquests temes po-
den jugar-li en contra el 24 de
maig?
Penso que els resultats electorals no
depenen d’una antena de telefonia,
ni tan sols de l’última paraula que di-
gui algun grup de l’oposició en un
moment en el qual, lògicament,
cadascú pensa que pot fer decantar
la balança cap a un costat o l’altre. Jo
crec que al final els ciutadans són els
que tenen l’última paraula i són
prou madurs democràticament per
poder valorar si s’ha fet una bona fei-
na o no. 

Què aporta Carme Carmona a
Cerdanyola que no tinguin els
candidats dels altres partits?
Esforç, honestedat i voluntat de ser-
vei. Nosaltres no prometem, com-
plim. No fem el que diem, sinó que
només diem el que és possible fer
i, per tant, aportem seriositat i es-
tabilitat.

Estaria disposada a tornar a pac-
tar amb altres partits per revalidar
l'alcaldia? 
El meu grup municipal ha governat
amb diferents colors polítics, però ara
no és moment de pactes. Una ve-
gada sabem els resultats de les
eleccions, ja en parlarem. Cerdanyola
necessita fets, no paraules, i això és
el que hem fet fins ara. 

Si torna a ser alcaldessa, quina
serà la seva principal prioritat?
Les persones. Perquè és amb elles
amb qui vull acabar de decidir el pro-
grama que marcarà allò que farem
durant els pròxims quatre anys,
perquè són qui necessiten l’ajuda i
tots els nostres esforços i perquè em
vull dedicar a elles. Nosaltres tenim
vocació de servei perquè durant
molt de temps vam fer la lluita als ca-
rrers i, per això, els ciutadans sempre
ens trobaran buscant la millora de
les seves condicions de vida.

Pamela Martínez
CERDANYOLA

“Deixo una ciutat que
té un full de ruta”

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

366.600 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

36.000
9.000

Total 366.600

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
36.000

publicitat@comunicacio21.com

Entrevista pàg 10

Carme Carmona (PSC):
“Deixo una Cerdanyola
que té un full de ruta”
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Un 6. Hem desenvolupat aspectes
importants per a la ciutat com la ta-
rifació social, que era un dels nostres
compromisos de govern, i hem fet
equipaments importants com la re-
modelació de la ZEM Fontetes o la
nova Biblioteca, amb la qual hem
aprofitat la subvenció europea
aconseguida pel govern d’ICV-EUiA-
CiU el 2008. No obstant això, tenim
mancances importants sobretot en
l’aspecte de la participació. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Convocar els diferents sectors en
taules de treball per redefinir el
paper dels Consells Municipals i
donar-los molta més força. Ens
calen moltes més orelles i molts més
ulls que observin i escoltin, si no la
nostra feina es queda reduïda al
despatx, i això és quelcom que ja
hauria d’estar més que enterrat.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Hi ha tres grans eixos en els quals
centrarem la política municipal: l’a-
tenció a les persones, que actual-
ment és cabdal; la participació
activa, que és la gran assignatura
pendent, i la planificació de la trama
urbana, que permet pensar en la
ciutat de cara als pròxims 5 o 10 anys.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per tornar a
entrar al govern municipal?
Serà imprescindible. Ens presentem
com la candidatura del diàleg per-
què volem parlar amb tothom. Els
resultats seran molt fragmentats.

La veu de la resta de partits a Cerdanyola
» Tant l’oposició com els actuals socis de govern creuen que s’ha de potenciar la participació ciutadana

» ERC no pactarà amb el PSC i el PP diu que compareixerà en la causa contra Morral, Cayuela i Riba 

Jordi Miró (ICV-EUiA-MES)

“Ens calen moltes
més orelles i molts
més ulls que 

observin i escoltin”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Li poso un tres.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Reunir-nos amb tots els treballa-
dors municipals i les empreses de
serveis externs, així com activar tots
els consells participatius de la ciu-
tat. Cal tenir una bona radiografia
de la situació actual de Cerdanyola
i posar en marxa una nova filosofia
basada en la motivació, el rigor, l’e-
ficàcia, la professionalitat i, sobre-
tot, el servei al ciutadà.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Retornar l’Ajuntament als ciuta-
dans potenciant la participació
ciutadana, fent que l’Ajuntament
sigui realment la casa del poble.
Impulsar tots els mitjans telemà-
tics, interactius i clars com a eina
de gestió entre el ciutadà i l’Ajun-
tament per donar agilitat i eficà-
cia als serveis municipals. I també
consensuar amb totes les forces
polítiques un model de ciutat
vàlid i estable.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Per fer govern en la pròxima legis-
latura segur que caldrà pactar amb
altres formacions polítiques. Quan
sabem la configuració del nou con-
sistori i la nostra força, decidirem on
podem defensar millor el nostre
model de ciutat basat en la promo-
ció econòmica i comercial, l’ocupa-
ció, la igualtat i el benestar social
dels nostres veïns.

Josep Grau(CiU)

“Cal retornar
l’Ajuntament als

ciutadans potenciant
la participació”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
L’actual govern ha suspès clara-
ment. L’alcaldessa Carme Carmona
presenta evidents símptomes de
cansament, pèrdua d’energia i
total monotonia en les seves ac-
tuacions.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Comparèixer davant els jutjats de
Cerdanyola en la causa penal que
s’instrueix contra els senyors An-
toni Morral (ICV-EUiA), que va ser
alcalde del 2003 al 2009, els exre-
gidors Santiago Cayuela (ICV-EUiA)
i Fèlix Riba (CiU) i la cap d’esports
de l’Ajuntament.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Cerdanyola necessita una injecció
d’adrenalina que revitalitzi la ciu-
tat. En els primers 100 dies de
mandat realitzarem els estudis i
avantprojectes per convertir l’an-
tiga biblioteca en un casal per a la
gent gran, començarem les actua-
cions per a la construcció del nou
pavelló a la zona esportiva de Riu
Sec i posarem en marxa la segona
fase de la zona esportiva de Fonte-
tes, la remodelació del Riu Sec i
presentarem una nova Ordenança
de Civisme.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
És aviat per parlar de pactes perquè
l’escenari està molt obert. El nostre
objectiu clar és guanyar les elec-
cions i després ja parlarem amb
tots els grups municipals.

Manuel Buenaño (PP)

“Compareixerem als
jutjats en la causa
penal contra Morral,
Cayuela i Riba”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
La nostra valoració és de suspens
clar i rotund, perquè s’ha perdut l’o-
portunitat de prioritzar mesures
d’emergència social i l’impuls de l’o-
cupació pública i de proximitat.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Iniciar una ronda de trobades amb
tot el personal municipal. Com
hem dit, volem trencar amb les po-
lítiques que s'han estat fent durant
tots aquests anys, canviar les priori-
tats de govern, i per poder-ho fer
necessitem que el personal muni-
cipal també es faci seu aquest pro-
jecte de transformació.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
El més urgent és destinar tots els
recursos que calguin per fer front a
les situacions de pobresa i emer-
gència social. No permetrem que
hi hagi famílies que no tinguin ga-
rantit el seu dret a menjar. Impul-
sarem un parc d’habitatge públic,
la recuperació dels serveis munici-
pals i la política fiscal progressiva i
justa, entre altres.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Tenim un compromís amb la ciuta-
dania que és impulsar un nou
model de ciutat. Passades les elec-
cions analitzarem els resultats i va-
lorarem les diferents opcions per
fer-ho possible. Volem posar el
poder al servei de la gent i per això
no pactarem renunciant als eixos
principals del nostre programa.

Carles Escolà (CxC)

“No permetrem que
hi hagi famílies que
no tinguin garantit 
el dret a menjar”

De l'1 al 10, com valora la ges-
tió del govern municipal du-
rant aquesta legislatura? 
La gestió d’aquest mandat ha estat
deficient. El govern ha continuat
fent allò que ha fet sempre, invertir
en obres faraòniques sense tenir en
compte les necessitats de la gent.

Si el maig és alcaldessa, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Som molt conscients que haurem
de treballar molt. I haurem de tre-
ballar a la vegada actuant en molts
àmbits. El més urgent és pal·liar la
situació d’emergència social que
tantes famílies estan patint. Cal
atendre’ls ràpidament i facilitar els
tràmits per optar a les ajudes de les
diferents administracions.  

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Invertirem en educació pública,
salut, gent gran i emergències so-
cials. Portarem a terme polítiques
reals de participació ciutadana, cal
obrir l’Ajuntament a les persones.
Potenciarem la cultura. Millorarem
la relació entre l’Ajuntament i la
UAB, posarem remei als proble-
mes derivats dels abocadors i
farem front al deute i a l’especula-
ció urbanística derivada del Cen-
tre Direccional. 

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
L’època de les majories absolutes
s’ha acabat i serà imprescindible
pactar, però no decebrem els que
dipositin la confiança en nosaltres
pactant amb el PSC. El canvi no és
possible al costat de qui ha gover-
nat durant més de tres dècades.

Helena Solà (ERC)

“El canvi no és 
possible al costat de
qui ha governat 

durant tres dècades”
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El consum conscient i sostenible
serà la proposta educativa d’en-
guany per als casals d’estiu del
municipi. Així s’ha acordat des
del Pacte Local per a l’Educació
en el Lleure que compta amb la
implicació de les regidories de Jo-
ventut i Ciutadania, Serveis So-
cials i Educació, així com de les
escoles, AMPA i el Centre d’Es-
plai La Gresca.

Per tant, els infants que assis-
teixin a casals d’estiu reflexiona-
ran entorn del fenomen del con-
sum a la nostra societat. Això farà
que tant el centre d’interès com les
activitats girin entorn de potenciar
valors com la igualtat, la solidari-
tat i l’autoestima amb la finalitat
d’ajudar l’infant com a persona.
Pel que fa a la metodologia, es con-
tinuarà treballant la participació,

creant espais i racons on els infants
puguin agafar les activitats més per
interessos que no pas per una
obligatorietat de calendari. 

CAP NEN SENSE CASAL
Un any més, tots els implicats en
els casals d’estiu coincideixen a
destacar que l’objectiu és que cap
nen o jove es quedi sense aques-

ta activitat per qüestions econò-
miques. Així, el regidor de Jo-
ventut, Rafa Sánchez, assegura
que “els casals compten amb una
beca generalista que atorga la re-
gidoria per un import de 40.000
euros, inclosa dins el preu que pa-
guen les famílies”. Tot i això,
també es podran demanar beques
extraordinàries.

Presentació del Pacte Local per a l’Educació en el Lleure. Foto: Ajuntament

Ripollet aposta pel consum
responsable als casals d’estiu

» Es potenciaran valors com la igualtat, la solidaritat i l’autoestima
» Es donaran beques per evitar que cap infant es quedi sense casal 

Salvador Cardús analitza el
procés sobiranista a la ciutat

AGENDA NACIONAL4El perio-
dista i sociòleg Salvador Car-
dús va fer una xerrada al Centre
Cultural de la ciutat, en la qual va
destacar la maduresa del procés
cap a la independència, que con-
sidera “un fet consolidat”.

Cardús va situar l’origen de
la confrontació política actual en
la sentencia contra la reforma de
l’Estatut i va assegurar que dis-
posar d’un estat “és un atribut
que es té o no es té”. Segons el
periodista i sociòleg terrassenc,
els catalans estan “més a prop
del que mai han estat d’aconse-
guir la independència, però si no
ens en sortim, és un horitzó

que no sabem si tindrà una nova
oportunitat”. Per a Cardús, “el
més probable és que, després del
fracàs, l’estat espanyol s’ocupi de
fondre -ara sense miraments- el
que quedi de la nació catalana”.

Per tot això, Salvador Cardús
creu que a l’hora de votar el dia
27 de setembre “s’hauran de te-
nir les prioritats molt clares” i,
tot i que considera que l’eix na-
cional i social són indestriables,
també creu que “primer s’ha de
tenir la independència per des-
prés poder lluitar contra la des-
igualtat i avançar més ràpida-
ment en la construcció d’un es-
tat social consistent i sostenible”.

MEDI AMBIENT4La Universitat
Politècnica de Catalunya (UPC) ha
conclòs que els nivells de formal-
dehid i COV’s a l’aire dels munici-
pis del voltant de l’Ecoparc-2 estan
per sota del que marca el criteri de
qualitat de l’aire més exigent. 

Així ho reflecteixen els resul-
tats de l’estudi que va ser enca-
rregat per l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) al professor
de la UPC, Xavier Roca, l’estiu
passat, per verificar la situació ac-
tual dels gasos formaldehid i al-

tres compostos a la contaminació
atmosfèrica de la zona, després de
l’alarma generada per la publi-
cació d’un estudi de la Universi-
tat Rovira i Virgili, que recollia que
durant el període 2009-2011
s’havien detectat nivells relativa-
ment elevats de formaldehid,
una substància potencialment
cancerígena, al voltant de la plan-
ta de residus. Així doncs, a més de
confirmar que actualment les
mesures estan dins la normalitat,
els captadors instal·lats als punts

més sensibles dels municipis del
voltant de la planta de reciclatge
han relacionat el formaldehid
amb la contaminació de la in-
dústria i el trànsit.

L’estudi va ser presentat pel
professor Roca, acompanyat de re-
presentants de l’Entitat Metropo-
litana del Medi Ambient de
l’AMB –responsable de l’Ecoparc–
el passat 28 d’abril, davant la Co-
missió de Seguiment de l’Ecoparc
2 i, l’endemà, a la Junta de Porta-
veus de l’Ajuntament de Ripollet.

Redacció
RIPOLLET

L’Ecoparc-2 és segur

Eleccions | Ja es pot consultar on votar a través de SMS
L’Ajuntament ha contractat un servei de consulta del col·legi electoral per missatge de 
text de cara a les pròximes eleccions municipals i que estarà disponible fins al mateix 

24 de maig. Enviant un SMS, l’interessat obtindrà informació del col·legi i la taula que li
correspon. Igualment, també es podrà consultar a Internet, a través de la web municipal.
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Barberà aprova el nou Pla de
Mobilitat Urbana i Sostenible

» En la seva elaboració han participat diferents àrees de l’Ajuntament,
amb el consens de la majoria dels grups municipals i la ciutadania 

Es constitueix el nou Consell
Municipal d’Educació

EDUCACIÓ4El Consell Munici-
pal d’Educació de Barberà (CME)
ja està en marxa i compta amb
una formació àmplia de ciutadans
de diversos àmbits de la ciutat.

El nou CME està format per
representants escollits provinents
de personal director, docent i ad-
ministratiu dels diferents cen-
tres escolars de la ciutat; membres
de partits polítics; mares i pares
de les AMPA de les diverses es-
coles i instituts; alumnat; repre-
sentants del teixit empresarial; del
sector de l’educació en el lleure
així com membres d’entitats es-

portives, veïnals, sindicals i cul-
turals, entre altres.

L’alcaldessa, Ana del Frago,
remarca que aquest organisme “és
l’instrument de consulta i parti-
cipació de la comunitat socioe-
ducativa local”, que té per objec-
tiu “la transformació de les polí-
tiques i accions educatives de la
ciutat d’acord amb la col·labora-
ció entre les diferents adminis-
tracions, institucions educatives
i agents socials” amb la voluntat
de generar “il·lusions compartides
i treballar per a la millora de la
qualitat educativa de Barberà”. 

La ciutat ja disposa 
d’un Punt de Voluntariat

EQUIPAMENTS4Barberà és so-
lidària i a partir d’ara tindrà un
Punt on s’ajudarà i s’informarà
el voluntariat de la ciutat.

Aquesta iniciativa es posa en
marxa amb l’objectiu de fomen-
tar el voluntariat, reconèixer la
seva importància com a xarxa
transformadora i promotora de
canvis socials, facilitar la parti-
cipació solidària de la ciutadania
en actuacions voluntàries de les
associacions, així com crear un
espai de trobada entre entitats
que fan projectes de voluntariat
o en volen fer i les persones amb
ganes de participar-hi.

El consistori fa mesos que
treballa en la creació d’una xar-
xa de voluntariat ciutadana re-
alitzant diverses accions per tal
de donar a conèixer el projecte,
així com diagnosticant i dina-
mitzant el voluntariat de la ciu-
tat. Així doncs, s’han fet xerra-
des, dos cursos d’iniciació al
voluntariat i el projecte Croma
de la UAB.  

El Punt de Voluntariat, si-
tuat a les Oficines d’Atenció a la
Ciutadania, obre els dijous de
quatre a set de la tarda. També
atén els ciutadans algun matí en
funció de l’agenda.

L’Associació de veïns del Parc
Europa té un nou espai

ENTITATS4L’Associació de
veïns del Parc Europa disposa
d’un nou espai que ja ha estre-
nat amb la seva Assemblea Ge-
neral. Es tracta d’una zona con-
dicionada i cedida per l’Ajun-
tament  per tal que el veïnat pu-
gui gaudir-ne i guardar tot el
material que fa servir per a ac-
tes i festes. 

A l’espai, d’uns 50 metres

quadrats, s’ha realitzat un tan-
cament parcial del porxo cons-
truint amb cinc panys de paret
de bloc de formigó esglaonat.
Aquest local gaudeix de llum
natural a través de diversos blocs
de vidre instal·lats a l’entrada i
compta amb una porta d’accés
doble d’acer. Amb aquesta ac-
tuació s’ha donat servei a un es-
pai que no s’utilitzava.

El Ple municipal ha aprovat de
manera inicial el Pla de Mobili-
tat Urbana i Sostenible (PMUS)
de la ciutat, per 17 vots a favor i
quatre abstencions. Fins al 13 de
juny, el Pla i el seu respectiu in-
forme de sostenibilitat ambien-
tal seran sotmesos a informació
pública perquè es puguin pre-
sentar les al·legacions que es
creguin oportunes.

Aquest nou Pla permet la
planificació de la mobilitat ur-
bana partint d’una anàlisi de la si-
tuació actual per establir poste-
riorment els principis, objectius
i línies d’actuació que permetin
millorar la mobilitat a llarg ter-
mini. L’elaboració del PMUS es-
devé obligada per llei per a tots
aquells municipis que són capi-
tal de comarca, per aquells que
sobrepassen els 50.000 habi-
tants i per als municipis, com

Barberà, que es troben dins les
zones de protecció especial de
l’ambient atmosfèric.

L’anterior Pla, elaborat l’any
2005, va servir per definir les es-
tratègies pertinents i necessà-
ries en aquell moment, però els
canvis habituals i la crisi han en-
vellit aquest document i era ne-
cessari fer una renovació. 

En l’elaboració del nou pla
han intervingut les diferents
àrees de l’Ajuntament que hi es-
tan implicades i s’ha comptat
amb el consens de la majoria
dels grups municipals i del con-
junt de la ciutadania a través
d’un procés participatiu, al qual
es van convidar prop de 200 en-
titats de diferent caire.

Redacció
BARBERÀ

Ple municipal del mes d’abril. Foto: Ajuntament de Barberà

Societat | Èxit de participació en la Trobada d’Associacions de Veïns
La darrera Trobada d’Associacions Veïnals del municipi va comptar amb una àmplia participació.

Un total de 25 membres de diferents barris es van reunir per analitzar el paper de les entitats 
veïnals en els nous temps, fomentar la cooperació, la confiança i el treball en xarxa entre elles, així
com reconèixer la seva tasca en la millora de la ciutat. L’Ajuntament va recollir totes les propostes.
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La primera mostra gastronòmi-
ca de la ciutat, Tastem Barberà,
ha registrat un gran èxit d’assis-
tència. Prop de 6.000 ciutadans
es van apropar fins a la plaça Gar-
cía Lorca per gaudir d’aquesta
mostra que aglutinava l’àmplia
oferta gastronòmica que es pot
trobar a la ciutat. Els assistents a
la fira van poder degustar cen-
tenars d’especialitats de tapes i
plats locals que van mostrar la
cuina de qualitat que es fa a
Barberà.

Aquest primer Tastem Bar-
berà va comptar amb la partici-
pació d’una dotzena de restau-
radors barberencs que van ins-
tal·lar punts de degustació, en els
quals es podia gaudir del men-
jar mitjançant l’adquisició de
tiquets que incloïen la beguda.
La Mostra també va comptar

amb un ambient chill-out amb
música en directe.

RUTA DE LA TAPA
El Tastem Barberà coincideix
amb la Ruta de la Tapa que es
porta a terme fins al 9 de juny.

Com cada any, els barbe-
rencs  podran prendre una tapa

i una beguda per 2,5 euros i dis-
posaran d’un carnet amb caselles.
Una vegada segellades les 11 ca-
selles i lliurat el carnet a les ur-
nes dels diferents establiments de
la ruta o a la seu de Barberà Co-
merç Urbà, entraran al sorteig de
diferents premis, com sopars
per a quatres o dues persones.

Prop de 6.000 persones van gaudir del Tastem Barberà. Foto: Línia Vallès

6.000 persones en la primera 
edició del Tastem Barberà

» Una dotzena de restaurants van instal·lar punts de degustació
» Aquesta mostra coincideix amb la Ruta de la Tapa de la ciutat

L’Onze de Setembre dóna
2.000 euros als més necessitats 

BARBERÀ4El Mercat Onze de
Setembre mostra la seva soli-
daritat amb els més necessitats
de la ciutat. Fa uns dies va lliu-
rar un xec de 2.000 euros als
tres representants de la Parrò-
quia Santa Maria, l’associació
Sozo d’ajuda al necessitat i l’As-
sociació Ayuda y Provisión de
Barberà. Aquestes són les tres
entitats de la ciutat que treballen
amb les famílies amb més ne-
cessitats del municipi.

Els diners donats pel Mercat
Onze de Setembre a aquestes
entitats provenen de la recap-

tació que es va fer amb la ven-
da d’entrades del teatre musical
solidari La Bella i la Bèstia que
van interpretar conjuntament
els joves de la companyia de
dansa More Dance i diversos pa-
radistes del mercat.

Els representants de les tres
entitats ja han anunciat que
aquests diners es repartiran de
forma proporcional a totes les
persones que atenen, en xecs per
valor de cinc euros cadascun que
les famílies beneficiàries po-
dran bescanviar al Mercat per
productes d’alimentació.

Mercavallès reclama un nou
model de gestió del mercat

COMARCA4L’Associació de
Majoristes de Mercavallès vol
aprofitar la nova legislatura als
ajuntaments per dissenyar “el
mercat del futur”. Tot i que la
concessió d’activitat a les em-
preses no s’haurà de renovar
fins al 2022, l’associació vol co-
mençar a treballar a partir del
maig per conformar “les bases
d’un nou model de gestió i fun-
cionament”, tal com ja preveu el
Programa d’Actuació del Consell
Comarcal del Vallès Occidental,
segons explica el seu president,
Vicenç Ramia.

L’Associació de Majoristes
considera el projecte “prioritari”
i que “l’actual model de gestió ha
de millorar adoptant sistemes
més eficaços i moderns que ja
s’apliquen a altres mercats”. És
per això que té el propòsit de co-
mençar a buscar suports entre
els agents econòmics, socials i
polítics del territori una vegada
s’hagin constituït els nous ajun-
taments i el Consell Comarcal.
Així doncs, també demanen que
es porti a terme una planificació
estratègica en els serveis pú-
blics i la cooperació.

Els paradistes promocionen 
el Mercat Setmanal

RIPOLLET4Els paradistes del
Mercat Setmanal, amb el suport
del govern local, portaran a ter-
me diferents mesures per pro-
mocionar, dinamitzar i donar a
conèixer aquest espai de la ciutat. 

Així doncs, la primera acció
que faran serà donar a conèixer
a la població la història, la cultura
i el moviment econòmic que es
genera al voltant d’aquest mercat
i ho faran  a través d’un díptic que

repartiran a les escoles, la bi-
blioteca i altres edificis munici-
pals. A més, també muntaran
una carpa per fer diverses acti-
vitats lúdiques i educatives.

Més endavant, els paradistes
preveuen repartir bosses de la
compra amb missatges sobre el
mercat, buscar subvencions d’al-
tres administracions, a més d’a-
profitar les xarxes socials per re-
vitalitzar el Mercat Setmanal.

Redacció
BARBERÀ

Cerdanyola | El Parc del Turonet torna a ser la botiga de la ciutat
El Firestoc de primavera va tornar a convertir el Parc del Turonet en la gran botiga de Cerdanyola.

Aquesta fira és una bona oportunitat per adquirir roba, calçat o complements a bon preu i per 
conèixer alguns dels serveis que es presten al municipi i, segons afirmen des de l’Ajuntament, és

una bona manera de donar un impuls a un sector molt castigat per la crisi com és el comerç local.
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El Teatre Municipal Cooperativa
de Barberà es va vestir de gala el
passat 24 d’abril per celebrar
l’11a Nit de l’Esport, una gala en
la qual es reconeix la feina dels
millors esportistes i de les insti-
tucions barberenques de l’any
2014. Unes 400 persones van viu-
re in situ el lliurament dels guar-
dons, en els quals hi va haver un
clar protagonista: el Barberà Ro-
okies Club de Futbol Americà.

I és que els Rookies es van en-
dur els dos premis més signifi-
catius de la nit, el de millor club
i el de millor esportista, que va re-
caure en Mònica Rafecas, juga-
dora del club i de la selecció es-
panyola de futbol flag. Rafecas va
tenir una gran importància en el
cinquè triomf consecutiu del seu
equip en la Copa d’Espanya fe-

menina. Durant el seu discurs,
Rafecas va aprofitar per dedicar
el premi al president, per donar-
los “molt suport” i també va tenir
un record per als seus familiars i
per a les seves companyes de
club i de selecció.

La gala també va servir per re-
conèixer la tasca de Fernando

Martínez o la feina de promoció
de l’esport escolar de la Unió
Atlètica Barberà i d’Eduard Pe-
ñalver. A més, es van lliurar di-
ferents guardons al mèrit espor-
tiu, als esportistes amb una tra-
jectòria més destacada i també a
tots aquells esportistes joves que
tenen una gran projecció.

La foto de família de després de la cerimònia. Foto: Ajuntament

Els Rookies, protagonistes 
de la Nit de l’Esport de Barberà

» Els barberencs s’enduen els premis a millor entitat i millor esportista
» La gala també va premiar els clubs que vetllen per l’esport escolar

Gran mes d’abril per al Club
Patinatge Artístic Cerdanyola
CERDANYOLA4El mes d’abril
ha estat molt intens per a les
noies del Club de Patinatge Ar-
tístic Cerdanyola (CPACV).

Per una banda, el passat dis-
sabte 18 d’abril es va celebrar una
important jornada a Palau-soli-
tà i Plegamans, cita a la qual el
club vallesà s’hi va presentar
amb 6 patinadores. Els millors re-
sultats van arribar a la categoria
aleví, on Judit Martín i Claudia
López van aconseguir una sego-
na i una tercera posició, respec-

tivament. Carla García i Marta
Barranco van ser la quarta i la
cinquena en aquesta mateixa ca-
tegoria. Gemma López, sisena de
les infantils, i Anna Ruiz, setena
a la juvenil, van completar la
participació cerdanyolenca.

A més, durant el mateix cap
de setmana, deu esportistes més
del grup Xous del CPACV van
participar en el Campionat de Ca-
talunya de la modalitat. És la pri-
mera participació del club en un
campionat d’aquest tipus.

CERDANYOLA4El primer mas-
culí del Cerdanyola Futbol Club
va aconseguir el gran objectiu de
la temporada el passat 4 de maig:
garantir la seva continuïtat a la
Tercera Divisió, on disputarà la
seva tercera temporada conse-
cutiva en aquesta categoria du-
rant el pròxim curs 2015-2016. 

Tal com va passar l’any pas-
sat, la salvació s’ha aconseguit
sense haver d’arribar a les da-
rreres jornades del campionat pa-
tint. A més, els tres punts que ser-

vien per certificar matemàtica-
ment continuar a la categoria van
arribar en una victòria de prestigi
al Municipal de Nou Barris de la
Montañesa, a Barcelona (2-3).

Els barcelonins només havien
perdut un partit a La Bombone-
ra –la nomenclatura popular del
seu estadi–, però un Cerdanyo-
la molt combatiu va ser capaç de
dominar el marcador i forçar els
locals a jugar a allò que els valle-
sans volien.

La clau de la bona tempora-

da dels homes de Toni Carrillo ha
estat les actuacions com a locals.
A més, la temporada 2014-2015
serà recordada per la reinaugu-
ració del Municipal de Fontetes,
que, si bé no va ser del tot rodo-
na –es va perdre el partit 1-3 con-
tra el Vilafranca FC–, és una de
les pedres angulars sobre la que
se sostindrà el futur del club.

A més, de cara a la tempora-
da que ve, el club va anunciar la
renovació de l’entrenador el pas-
sat 17 d’abril.

Redacció
BARBERÀ

El podi amb Judit Martín i Claudia López, segona i tercera. Foto: CPACV

Permanència assegurada

Els verd-i-blancs s’abracen després de la victòria a Barcelona. Foto: CFC

Ripollet | La jornada d’atletisme en pista, sense el Ripollet UA
La jornada atlètica en pista del passat 25 d’abril va tenir una notable absència, la del Ripollet Unió Atlètica.

El club, a través del seu lloc web, va emetre un comunicat on explicava que no participava a la cita “com a
mostra de rebuig a la remodelació de la pista d’atletisme, que el PAME ha fet sense tenir en compte les 

nostres necessitats bàsiques”. L’entitat considera que la nova pista és un “pas enrere” en el seu creixement.
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Oci Campanya | Més informació al portal web
En el marc de la campanya Barcelona és molt més, la Diputació explica i impulsa diferents
propostes destinades a conèixer l’oci, la cultura i la natura de les comarques barcelonines.

En el portal www.barcelonaesmoltmes.cat s’expliquen totes aquestes, i es faciliten tots 
els detalls necessaris per a poder planificar sortides per la costa o per les muntanyes.

Situada entre la serralada preli-
toral i la costa mediterrània, la
Denominació d’Origen Penedès
és una zona privilegiada per al
conreu de la vinya i, de fet, és la
que més producció té a tot Cata-
lunya. La qualitat de la terra, la
influència del sol i la brisa mari-
na expliquen bona part de l’èxit
d’uns vins i uns caves capaços de
sorprendre els més sibarites. La
DO també té el nombre més
gran de cellers, i una variada
oferta enoturística que, des de fa
poc, es pot gaudir en família.

TRES POSSIBILITATS
Segura Viudas és una de les pri-
meres bodegues que s'han ado-
nat de la importància d'organit-
zar activitats turístiques que tin-
guin en compte els més petits.
Així que, d'un temps ençà, els as-

sistents són rebuts a la masia
amb un bon esmorzar de pagès
que proporciona l'energia ne-
cessària per encarar la proposta
del dia: un passeig naturalista per
la vinya, un taller d'ornitologia o
una sessió d'observació de la

biodiversitat del riu que voreja la
finca. De tornada a la masia,
una degustació de most, vi i cava
posa el punt final a un matí de
pel·lícula al famós celler de To-
rrelavit.

Al terme municipal d’Espiells,
Caves Vilarnau també ofereix la
possibilitat de passar un dia fa-
miliar entre vinyes. Mentre els
pares fan la visita guiada, els

més petits coneixeran quin és el
procés d’elaboració de vins i ca-
ves de la mà d’una monitora es-
pecialitzada. Després participa-
ran en un taller de reciclatge de
taps, etiquetes i xapes, i es pren-
dran uns aperitius ben regats
amb el millor most de la casa.

Per últim, una de les pro-
postes estrella és Cava Guilera,
però caldrà esperar fins que
arribi el temps de la verema. El
setembre és el moment ideal
per apuntar-se a degustar una
vintena de varietats de raïm que
organitzen a peu de vinya els
propietaris d’aquest celler de
Subirats, on es poden sentir no-
ves aromes, acideses i dolçors, i
comparar com canvien els sabors
en diferents estats de maduració.
A continuació es fa la collita de
raïm, el most amb una premsa
manual i, si es vol, es trepitja
raïm amb els peus. Tot plegat,
una manera diferent d'aproxi-
mar-se al cultiu de la vinya, pen-
sada per a petits i grans.

L’enoturisme, explicat als nens
» Quatre cellers de la Denominació d’Origen Penedès proposen rutes i activitats pensades per a 
explicar a tota la família els secrets dels seus vins i caves, capaços de sorprendre els més sibarites

OCI4Un altre dels cellers de la
Denominació d’Origen Penedès
que està encantat de rebre fa-
mílies és Can Nadal de la Boa-
della. Les visites a aquesta finca
històrica del Pla del Penedès in-
clouen un recorregut per la vin-
ya, el celler i les caves, a més d’un
emocionant joc de pistes que

permet als nens descobrir el
món del vi d’una manera lúdica
i molt divertida. 

Un cop realitzades aquestes
activitats, grans i petits acabaran
aquesta activitat amb un mari-
datge de xocolata amb most i
cava, una combinació de sabors
que resulta deliciosa. 

Descobrir el vi amb un joc

Petits i grans poden gaudir d’activitats i visites a les vinyes de la Denominació d’Origen Penedès. Foto: Diputació

L’encant de la DO

Penedès atraparà 

petits i grans

Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL
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DISSABTE 16 DE MAIG
18:00 BARBERÀ 17è Aplec de la sardana. Du-

rant aquesta jornada es farà un concurs de co-
lles improvisades que ballaran i mostraran les
seves habilitats. També hi haurà un sopar de
germanor amb mongetes i botifarra. / Plaça
del Mil·lenari La Romànica.

DIMARTS 12 DE MAIG
17:30 BARBERÀ. Conferència L’expedició de Sir

John Franklin.A mitjans del segle XIX, es va pro-
duir una de les majors tragèdies en la histò-
ria de l’exploració polar. Actualment aques-
ta tragèdia continua sent un misteri per als his-
toriadors. / Biblioteca esteve Pulize. 

FINS AL 16 DE MAIG
17:00 CERDANYOLA. Mequinensa! Recull de fo-

tografies preses al poble vell de la infantesa
de l’escriptor Jesús Moncada i Estruga. Les imat-
ges són en blanc i negre. / Biblioteca Central. 

DIUMENGE 17 DE MAIG
10:30 CERDANYOLA. Visita guiada a l’església

Vella de Sant Martí. Aquesta església és una
de les seus del Museu d’Història de Cerdan-
yola. Actualment té molt avançats els treballs
de restauració  i ja s'ha traslladat l'escultu-
ra noucentista de La Pietat de Josep Vilado-
mat.  / Església Vella de Sant Martí. 

DIJOUS 14 DE MAIG
19:00 RIPOLLET. Curs de pastisseria creativa. En

aquest curs els assistents aprendran les tèc-
niques més modernes per fer pastissos es-
pectaculars. Es treballarà amb fondant,  but-
tercream i sucres i colorants de tot tipus.  Preu:
31,80 euros (quatre sessions). / Centre Cul-
tural. 

DIVENDRES 22 DE MAIG
18:00 BARBERÀ L’hora del conte tradicional. El

qüentilador.Contes que surten d’una màquina
molt estranya i que no para mai d’explicar his-
tòries. A partir de 4 anys. A càrrec d’Albert Mar-
quès. / Sala Salvador Allende.

DIUMENGE 23 DE MAIG
11:00 RIPOLLET Jugateca ambiental. Espai lú-

dic i educatiu on es pot gaudir de diverses ac-
tivitats: jocs, tallers ambientals o itineraris
guiats pel Parc del Turonet.  / Parc del Turonet.

DIUMENGE 17 DE MAIG
9:00 CERDANYOLA 25a Cursa per Collserola. Un

any més el Parc de Collserola acull la seva tra-
dicional cursa. Al final els corredors rebran un
entrepà de botifarra, beguda i podran re-
frescar-se a la piscina de les fontetes. / Pis-
cina Municipal de les Fontetes.

CULTURA INFANTIL ESPORTSTALLERSEXPOSICIONS

CERDANYOLA. Aquesta edició del
suc amb lletres es dedicarà als contes
de Marta Altés Sóc un artista i Canviem
de casa, en els quals es parla de les ex-
periències de pintar i de traslladar-se
a viure a una altra banda. / Museu d’Art
de Cerdanyola-Can Domènech.

Suc amb lletres
Ds. 16 de maig a les 12:00

RIPOLLET. Exposició de fotografies de
París del fotògraf membre de AFOCER,
Joan Mimó, on es mostren diferents es-
cenaris de la ciutat vists des d’una òp-
tica diferent. / Sala d’exposicions del Cen-
tre Cultural.

Simplement París
Fins al 30 de maig a les 20:00 

RIPOLLET. L’obra exposa la vida de Max
Flaubert, un jove que viu a la cel·la d’un
psiquiàtric després de la traumàtica
mort del seu pare i el casament de la
seva mare amb el seu tiet. El noi vol con-
vertir-se en Hamlet, vol que Shakes-
peare decideixi per ell i, l’alliberi del seu
dolor i la seva por. / Teatre Mercat Vell.

Diagnòstic Hamlet
Ds. 30 de maig a les 21:00

RIPOLLET. Caminada de 17,08 kilò-
metres. El recorregut serà entre Gosol
i el Molí de Fornols. Es caminarà per zo-
nes fosques i humides, per boscos de
pi roig i ens acompanyarà el so del riu
Vansa. / Carrer del riu Ripoll.

Camí de l’últim Càtar
Ds. 30 de maig a les 9:00

agenda@comunicacio21.com
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